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Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy űlésrő l szóló 2012.
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes
minisztérium vezetőjéhez

„Ne bántsd a magyart! Avagy milyen sorsot szánnak a Zrínyiújvár feltárása sorá n
előkerült leleteknek? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Nemrég fejeződött be Őrtilos határában Zrínyiújvár feltárása. Az ún. kútház beomlott részei i s
napvilágra kerültek, de a több mint száz darab fa elemb ől álló leletanyag azonnali állagmegóvás nélkü l
menthetetlenül pusztulásra van ítélve . A feltárást végző szakemberek hiába fordultak az Ember i
Erőforrások Minisztériumához, még csak válaszra sem méltatták őket .

Vándor László régész eképpen foglalta össze a helyzetet: „Sajnos veszélyben van maga a kút is ,
amelynek a felső hat métere béleletlen, vagyis nincs semmi, ami a beomlástól megmentse . Igaz, erre
leginkább télen kerülhet sor, ám az előkészületeket már most el kellene kezdeni, ha addigra stabilizálni

akarjuk az állapotát. Ebben az esetben bemutatható lenne, s egy ráccsal zárnánk le, nehogy beleesse n
valaki. Alig néhány millió forintból mind a kút, mind a leletek megmenthetőek lennének, s a már

meglévő emlékmű mellé méltó emlékhelyet kezdhetnénk kialakítani az egyetlen olyan magyarország i
helyszínen, ami fizikálisan is köthető Zrínyi Miklóshoz. ”

A páratlan barcsi bödönhajó pusztulása után, mikor is a visszafordíthatatlan károkat szenvedett lelete t
végül darabokra fűrészelték, s ki tudja, talán még el is tüzelték ; valamint a honfoglalás-kori őskohót
bemutató somogyfajszi emlékhely kálváriáját követ ően, a magyar múltat tisztelő somogyi emberek
joggal teszik fel a kérdést, hogy miért nem törődik jobban az illetékes minisztérium történelmünk
megyénk területén fellelt tárgyi emlékeivel .



Mindezekre való tekintettel kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy hajlandóak-e legaláb b
néhány kormányközeli zsúrpubi ridiküljének árát a leletmentésre fordítani .

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2017 . június 06 .
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